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Bericht van de voorzitter   
 
Beste leden van het CDA Etten-Leur, 
 
Voor de sportliefhebbers is het ondanks de vele regen al een mooie 
zomer. Eerst het EK-voetbal en ondanks de verloren halve finale tegen 
Engeland is het geen schande om 4e te worden. De Tour de France is 
volop bezig en straks de Olympische Spelen in Parijs waar de Nederlandse 
sporters weer vele medailles gaan winnen.  Sport verbroedert en verbindt 
mensen. Sport is voor iedereen toegankelijk en laagdrempelig; om zelf 
mee te doen of desnoods vanaf de bank voor de TV. Ook is er veel 
aandacht voor de paralympics. Sporten is gezond en hoeft niet duur te 
zijn. Je kunt thuis al fitnessen en voor een rondje hardlopen of wandelen 
heb je geen dure spullen nodig.  
 
Maar het blijft bijzonder dat dit nieuwe kabinet 45 miljoen wil gaan 
besparen op sport. En wat zeggen alle adviesraden:  
De gezondheid en het welzijn van veel Nederlanders staan onder druk. 
Inmiddels heeft 50% van de volwassen Nederlanders overgewicht, met 
afname van de fysieke gezondheid als gevolg. Ook zijn er grote zorgen 
over de mentale gezondheid, met name onder jongeren. De sociale 
samenhang in de maatschappij neemt bovendien af terwijl gevoelens van 
eenzaamheid toenemen. We zien dat Nederlanders steeds minder 
bewegen. Dat verhoogt onder andere het risico op chronische ziekten en 
depressie. 

Tja, we gaan zien waar deze toch wel bijzondere ministersploeg nog meer 
mee gaat komen. 

Onze nieuwe minister-president geeft in ieder geval het goede voorbeeld. 
Hij loopt regelmatig marathons. Misschien kunnen we hem uitnodigen 
voor de 40e editie van de marathon hier in Etten-Leur op 27 oktober.  Ik 
heb mezelf in ieder geval al ingeschreven. Doet u ook mee dit jaar? U 
kunt ook meewandelen.  

Een ander prachtig sportevenement is natuurlijk de wielerronde op 11 
augustus. In onze bruisende gemeente in ieder geval genoeg sportieve 

evenementen. En hopelijk gaat onze gemeente niet bezuinigen op sport.   

Namens alle bestuurs- en fractieleden en de wethouder wens ik u een 
goede en wie weet sportieve zomervakantie.  
 
Reggy Heijens, voorzitter CDA Bestuur 
(email: reggy@verkeersschoolblom.nl )  

 

Terugblik op de ALV 

van 23 mei 2024 

 

 
Christ Klep spreekt over internationale veiligheid  
 
 
Op donderdag 23 mei vond onze voorjaars-algemene ledenvergadering 
plaats. Deze keer in De Kapel in het Park.  Een prachtige locatie in het 
Oderkerkpark. 
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Tijdens de ledenvergadering hebben we stil gestaan bij het overlijden van 
onze oud-burgemeester en CDA lid Hans van Agt. Zie ook In Memoriam 
verderop in deze nieuwsbrief.  
 

Tijs van Dorst nam afscheid als bestuurslid/penningmeester. Tijs was 
sinds juni 2012 penningmeester en heeft daarnaast ook veel werk besteed 
aan verkiezingen en kieslijsten.  Wij hebben tijdens de ALV onze dank 
uitgesproken voor zijn vele werk en wij hopen hem uiteraard nog te 
ontmoeten tijdens onze ledenvergaderingen. Jens Vermunt is onze nieuwe 
penningmeester.  
 
Na het vaststellen van het financiële verslag en het verslag van de 
kascommissie kregen we van statenlid Ronnie Buiks nog een inkijkje in de 
provinciale politiek. 
 
Voor het openbare deel van de vergadering hadden we Christ Klep bereid 
gevonden om een lezing te geven en daarvoor waren we hem zeer 
dankbaar. Voor deze lezing kwamen nog 10 extra luisteraars waardoor we 
met circa 35 toehoorders waren. 
 
Christ nam ons mee naar de wereld van de internationale betrekkingen.  
Een buitengewoon interessant verhaal en ondanks dat het bijna 2 uur 
duurde kon hij iedereen blijven boeien.  Een overzicht van de defensie 
uitgaven en budgetten per land maakte duidelijk dat de VS nog altijd het 
machtigste land op deze aarde is en dat we als West-Europese landen niet 
zonder de VS kunnen als het er op aan zou komen. De 
presidentsverkiezingen in de VS dit najaar zijn van internationaal groot 
belang gelet op de veiligheid.  
 
Samenvattend: een mooie en boeiende lezing met nieuwe inzichten. 
En wat mij betreft zouden we als CDA elk jaar een “Kapellezing” moeten 
houden.  
 
Reggy Heijens, voorzitter CDA Bestuur 
(email: reggy@verkeersschoolblom.nl )  
 

Resultaat Europese 
Verkiezingen: CDA in 
de lift 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
CDA doet het goed bij de Europese Verkiezingen 
 
Op 6 juni 2024 konden we naar de stembus om een keuze te maken voor 
de 31 zetels die Nederland in het Europees parlement bezet.  
Brussel is voor veel mensen in onze gemeente een ver van mijn bed show. 
De directe invloed van wat in de Europese politiek gebeurt is minder 
zichtbaar. Toch moeten we de invloed van Europa op onze economie en 
welvaart niet onderschatten. 
 
Tom Berendsen had als lijsttrekker van onze partij een heldere 
boodschap. Onze veiligheid is verbonden met die van Europa. Het conflict 
tussen Rusland en de Oekraïne speelt zich af op amper 1500 kilometer 

van ons vandaan. Corona heeft ons geleerd dat internationale handel 
kwetsbaar is. En dat we voor een aantal producten te zeer afhankelijk zijn 
geworden van China of de Verenigde Staten. Tom pleitte voor een actieve 
Europese industriepolitiek, waarbij de afzonderlijke landen hun steentje 
bijdragen.  
Voor Nederland ligt er ook een opgave. Stoppen met de uitverkoop van de 
Nederlandse havens, investeren in innovatie en herstel van de 
maakindustrie.  
 
In de campagne heeft Tom het met steun van Henri Bontenbal goed 
gedaan. Met het motto voor een fatsoenlijk Europa werd afstand genomen 
van de schreeuwerige politiek van sommige partijen in Nederland en de 
populisten in Europa. Ook tijdens de lijsttrekkers debatten op TV wist hij 
duidelijk zijn boodschap te brengen. 
 
Gelukkig was het resultaat ook goed. Met drie zetels leveren we weliswaar 
een zetel in. Maar gegeven het eerdere resultaat in november 2023 bij de 
parlementsverkiezingen was er sprake van een plus (ruim 9% van kiezers 
stemde op 6 juni voor het CDA).  
 
In de recente peilingen zet het herstel van CDA zich door. In de laatste 
peilingen voor de Tweede Kamerverkiezingen staat het CDA op 11 zetels.  
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Blijkbaar wordt de stem van het fatsoenlijke midden weer meer 
gewaardeerd. 
 
Ger de Weert  

(email: ger.deweert@etten-leur.nl ) 

 

 
Actueel uit de raad 
 
 
In de maanden maart tot en met jui 
2024 heeft de raad weer aan aantal 
voorstellen behandeld. Hier worden 
enkele zaken toegelicht. 

 
 

 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
Raadsvergadering maart tot en met juli 2024 
 
Mobiliteitsvisie 2024 
 
In raad debatteert van 4 maart 2024 werd gesproken over de 
mobiliteitsvisie 2040 voor onze gemeente. Etten-Leur heeft met een  
intercity station een aansluiting op spoorvervoer en ook de 
busverbindingen zijn goed. Begin 2000 is de A58 zuidelijk om de kern 
Etten gelegd. Daarmee is een belangrijke impuls gegeven voor de 
verbetering van de automobiliteit. De groei van de laatste 20 jaar heeft 
echter een toenemende druk op de hoofdwegenstructuur tot gevolg 
gehad. In de mobiliteitsvisie is een aantal uitgangspunten vastgelegd die 
aansluiten op het raadsprogramma 2022-2026. De nieuwe visie stimuleert 
duurzame mobiliteit en meer specifiek het fietsverkeer. Verder is er 
aandacht om het parkeerbeleid aan te passen. En is het noodzakelijk 
ingrepen te doen in het bestaande wegennet om de verkeersafwikkeling te 
verbeteren. Met name de barrière werking van het spoor vraagt om 
aandacht. Om die reden was gelijktijdig met deze visie een voorstel 
voorgelegd waarbij een investeringskrediet voor het onderzoek van de 
aanleg van een spoorwegonderdoorgang en oostelijke randweg is 
gevraagd. CDA fractie heeft ingestemd met deze voorstellen, waarbij wel 
de oproep is gedaan te komen tot nadere afspraken met omliggende 
gemeenten, provincie, Rijk en Prorail. Co financiering van deze 
aanpassingen is volgens onze fractie noodzakelijk. 
 

Woonzorgvisie vastgesteld 
 
In de raadscyclus van april was de woonzorgvisie een van de onderwerpen 
op de agenda. Gelijktijdig met deze visie had de CDA fractie een 
initiatiefvoorstel uitgewerkt om te komen tot meer bouwactiviteiten voor 
jongeren in onze gemeente. Tijdens de behandeling bleek dat veel van de 
voorstellen die CDA in het initiatiefvoorstel had opgenomen, ook 
terugkwamen in de woonzorgvisie. Om die reden heeft de CDA fractie 
afgezien van het in stemming brengen van dit initiatiefvoorstel. Vanuit het 
college zijn ook enkele toezeggingen gedaan, die er toe moeten leiden dat 
de komende tijd meer woningen voor onze jongeren beschikbaar komen. 
Het gaat daarbij niet alleen om nieuwbouwprojecten. Ook binnen de 
bestaande woningvoorraad is er ruimte om middels transformatie van 
kantoren, bedrijfspanden of vrijkomende agrarische bebouwing meer 
(tijdelijke) woningen voor jongeren te realiseren. Tot slot is de oproep 
gedaan aan het college om bij voorrang te kijken naar de herontwikkeling 
van de locatie Wipakker. Hier zou zorg voor ouderen en huisvesting van 
jongeren in samenhang goed passen.  
 
Visie op Haansberg 
 
De komende jaren zal Haansberg ontwikkeld worden als nieuwe wijk in 
Etten-Leur. In de Raad Besluit van 11 juni 2024 zijn de uitgangspunten 
voor deze nieuwe wijk vastgesteld. Haansberg zal een duurzame wijk 
worden met een groen karakter. Auto’s zijn te gast en er wordt gewerkt 
met zogenaamde mobiliteitshubs, waar tevens laadvoorzieningen voor 
elektrische auto’s zijn voorzien.  De nieuwe wijk met in totaal 1400 
woningen zal voorzieningen krijgen zoals winkels en een basisschool. CDA 
fractie heeft er voor gepleit om deze voorzieningen direct al aan te leggen. 
En niet te werken met een tijdelijke school in Haansberg Oost. Dit om 
dubbele kosten te voorkomen. Helaas was er geen meerderheid in de raad 
voor dit standpunt. Verder heeft de fractie gepleit voor het verplaatsen 
van de moskee At-Taqwa van de Noordwiek naar Haansberg. De huidige 
locatie van de moskee is te klein geworden en de afgelopen jaren is met 
regelmaat gesproken met het bestuur van de moskee over verplaatsing. 
College heeft toegezegd in gesprek te gaan met het bestuur van de 
moskee om tot overeenstemming te komen. Voor het eind van dit jaar 
wordt een Masterplan Haansberg wordt opgesteld. Tevens worden 
voorbereidingen getroffen om Haansberg Oost als eerste gebied te gaan 
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2025 

ontwikkelen. CDA fractie heeft gepleit voor het realiseren van betaalbare 
koop- en huurwoningen in dit gebied.  
 
Maatschappelijke accommodaties 

 
In de raad debatteert van 17 juni was de beleidsnota Maatschappelijke 
accommodaties onderwerp van gesprek. De afgelopen periode heeft de 
gemeente een inventarisatie gedaan onder gebruikers van deze 
accommodaties. De vraag was in hoeverre deze nog in voldoende mate 
aansluiten op de wensen.  
In de notitie was een mogelijke uitwerking van de accommodaties aan de 
Lambertusstraat geschetst. Deze schets leidde tot veel onduidelijkheid 
omdat hierover nog geen besluiten zijn genomen. Tevens zijn er 
verenigingen die op dit moment niet beschikken over een onderkomen, 
maar deze toch graag zouden willen hebben. Denk bijvoorbeeld aan de 
KPJ, maar ook buurtschappen in het buitengebied.  
Uiteindelijk werden na het debat de uitgangspunten vastgesteld voor de 
inrichting van maatschappelijke accommodaties die door de gemeente 
worden beheerd. De inventarisatie wees wel uit dat op korte termijn 
duidelijkheid moet komen over de huisvesting van onder meer Scouting 
Paulus. De CDA fractie heeft ook ten aanzien van verplaatsing van 
Jeugdland en scouting Lambertus gevraagd op korte termijn meer 
duidelijkheid te geven aan de besturen. De wethouder zegde toe in het 
eerste kwartaal 2025 met een voorstel te komen voor de huisvesting van 
deze partijen.  
Tot slot heeft de CDA fractie zijn zorg uitgesproken over de continuïteit 
van het Turfschip. Daar zijn een aantal maatschappelijke activiteiten 
onder gebracht. Nu de huidige beheerder heeft aangekondigd per 1 
januari 2025 te stoppen, is de vraag wat er daarna gebeurt. Wethouder 
Verwijmeren heeft hierover overleg met Alwel (eigenaar Turfschip) en 
zegde toe in september meer duidelijkheid te geven.   
 
Kadernota 2025 
 
Op 1 juli 2024 is in de raad gesproken over de kadernota 2025. In dat 
jaar zal er op de begroting een tekort van ruime € 2,5 miljoen ontstaan 
als er geen maatregelen worden genomen. In het jaar 2026 zal dit tekort 
nog oplopen tot bijna € 5 miljoen (totale begroting is € 160 miljoen). Dit 
wordt vooral veroorzaakt door het Rijk die de gemeenten met € 2,3 
miljard kort op het gemeentefonds. Het college heeft een aantal 
maatregelen ter dekking van het tekort aangekondigd in de kadernota. 
Een daarvan was een verhoging van de OZB belasting met 5% voor de 
jaren 2025, 2026 en 2027. Dat levert uiteindelijk een bedrag op van € 
1.500.000 in 2027. De fractie heeft voorgesteld deze verhoging te 
beperken tot 2025. Hiervoor was brede steun in de raad. Daarbij is 
toegezegd dat, mocht het Rijk alsnog in september met middelen over de 
brug komen om het tekort te dekken, dat dan bij de begroting 2025 
hierop kan worden teruggekomen. De CDA fractie heeft bij het college 
aangedrongen ook kritisch te kijken naar de kosten. Zo is onder meer 

voorgesteld uitgaven die voortkomen uit het raadsprogramma te 
temporiseren. Tevens is gevraagd kritisch naar de kosten van de eigen 
bedrijfsvoering te kijken en terughoudend te zijn met aanname van 
personeel. Waar CDA samen met gelukkig alle fracties ook voor heeft 
gezorgd is dat de sportverenigingen 1 jaar langer de tijd krijgen om hun 
financiële positie te verstevigen en met een voorstel mogen komen om de 
haalbaarheid van de huurverhogingen concreet en realistisch te maken.  
CDA fractie steunde een motie van D66 om voor het jaar 2025 weer € 
100.000 beschikbaar te stellen voor wijkgerichte leefbaarheidsinitiatieven. 
In november bespreekt de raad de definitieve begroting voor 2025. 
 
Na het zomerreces zal eind augustus een nieuwe raadscyclus 
starten. Zaken die op de rol komen zijn onder meer het bindend 
advies op de voorgenomen vestiging van het AZC en de 
herontwikkeling met woningen aan de Dreef-Markt 9. 
Wilt u meepraten en of een reactie geven op raadsvoorstellen? Dat 
kan. Elke donderdagavond vergadert de fractie en leden zijn 
welkom om deel te nemen. Neem contact op met de 
fractiesecretaris Kitty Hoevenberg via mail: kitty.hoevenberg-
aerts@gemeenteraadetten-leur.nl 
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Bericht uit Den Bosch 

 

  
 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
Actualiteiten vanuit Den Bosch 
 
Op 28 juni is de laatste Statenvergadering geweest. In deze vergadering 

is de jaarrekening van 2023 behandeld. We zijn een rijke provincie. 
Nagenoeg geen schulden en een mooi resultaat. Een aandachtspunt voor 
het CDA blijft wel dat we 1,6 miljard euro uitlenen aan gemeentes buiten 
Brabant tegen relatief lage rentes. In 2023 is dit bedrag verder opgelopen 
naar ruim 1,7 miljard. Dit terwijl onze jongeren geen lening kunnen 
krijgen bij banken voor de aankoop van een woning. Dit komt door de 
gestegen huizenprijzen en de leencapaciteit welke gebaseerd is op het 
salaris. Wij als CDA vinden dat we onze jongeren moeten helpen. Ook een 
actueel thema bij de laatste Statenvergadering was de stallendeadline. De 
agrarische sector heeft in Brabant te maken met afwijkende regelgeving 
tov de rest van Nederland. Daarnaast is een aantal zaken voor de 
agrarische sector erg onduidelijk. Men is verplicht om een vergunning aan 
te vragen voor een stalsysteem wat zorgt voor minder uitstoot van 
stikstof. Dit terwijl er maar weinig stalsystemen op de markt zijn. Onlangs 
is er weer een stalsysteem door de rechter afgekeurd omdat niet bewezen 
is dat dit systeem de uitstoot vermindert. Er liggen honderden 
vergunningaanvragen die door de agrarische sector zijn ingediend, welke 
niet afgehandeld worden omdat de omgevingsdienst het lastig vindt deze 
af te wikkelen. Dit dossier blijft onze aandacht houden. Ik heb aan 
gedeputeerde Smeulders gevraagd wat de mogelijkheden zijn om geld 
beschikbaar te stellen aan Etten-Leur voor de realisatie van een tunnel 
onder het spoor. Hij gaat dit uitzoeken en komt daar nog op terug. Dit zal 
vanuit de provincie wel erg lastig worden is zijn eerste reactie geweest. Ik 
heb geprobeerd een selectie van onderwerpen voor deze nieuwsbrief te 
maken. We hebben als fractie er voor gekozen om de CDA afdelingen 
maximaal te betrekken bij besluitvormingstrajecten in de provincie. Maar 
ook andersom. Niet alle partijen hebben die mogelijkheid. Ik geloof er in 
dat wij daardoor sterker kunnen zijn. Samen optrekken is samen 
resultaten halen. Voor nu een fijne zomer en mogelijk een fijne vakantie.  
 
Ronnie Buiks 
Fractievoorzitter CDA Brabant  
(email: RBuiks@psbrabant.nl ) 
 
 

 
In memoriam Hans van 

Agt 
 

       

 
Herdenking oud burgemeester Hans van Agt 
 
 
Op zondag 19 mei 2024 overleed Hans van Agt.  
 
Hans van Agt was burgemeester van de gemeente Etten-Leur in de periode 
1 mei 1999 tot 1 september 2008. In deze periode heeft hij veel betekend 
voor de ontwikkeling van onze gemeente.  
Zo was hij onder meer initiatiefnemer van de herontwikkeling van het 

centrum van Etten-Leur. De vestiging van een  nieuw winkelcentrum, de 
aanleg van de ondergrondse parkeergarage en de nieuwbouw van 
woningen in het centrum, zijn door zijn inzet tot stand gekomen. 
Daarnaast was hij als burgemeester altijd betrokken en goed geïnformeerd 
over wat er speelde binnen de gemeente. Hij was bij de medewerkers en 
raadsleden gekend en gewaardeerd om zijn gedegen dossierkennis.  
 
Voor het CDA is Hans van Agt altijd een boegbeeld geweest. Niet zozeer 
vanuit politiek oogpunt. Als burgemeester stond hij immers boven de 
partijen. Maar vooral in zijn bestuurlijk functioneren waren de lijntjes met 
provincie en Rijk kort en goed verzorgd. 
 
Namens bestuur en leden hebben we de condoleances aan Marianne en de 
kinderen overgebracht. Dat is zeer gewaardeerd. In de raadsvergadering 
van 1 juli is Hans in het bijzijn van de directe familie herdacht door 
burgemeester Starmans. 
 
Bestuur en fractie CDA Etten-Leur 
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